
 STRANA 12  Rozhovor / Inzerce JN – BŘEZEN 2023

Dokončení ze str. 10

A opět se jí nedostává takového 
zájmu a podpory ze strany města, 
přestože v celém SK Jihlava sportuje 
kolem 1200 členů, převážně jihlav-
ská mládež.

My halu naplníme, a kdyby byla 
možnost, uživíme ještě jednu navíc. 
Momentálně však zaplňujeme i růz-
né tělocvičny ve školách, kde horko 
těžko sháníme prostory pro rostoucí 
zájem.    

Mluvilo se o tom, že by byla potře-
ba nějaká další tělocvična, klidně u 
nějaké školy, avšak zatím to úplně 
nevypadá. 

Navíc je v Jihlavě rozjetý projekt 
Horácké multifunkční arény, a tak to 
vypadá, že budeme rádi, když nám ta 
naše současná nespadne na hlavu stá-
řím, než že by se tu vytvářely nějaké 
další možnosti navíc.

Takže zájem je větší, ale schází 
prostory?

Přesně tak. Vyvstává otázka: Kam 
s těmi dětmi. V kategoriích příprav-
ky, elévů a mladších žáků máme po 
padesáti dětech. Jde nejen o místo, 
ale i o trenéry atd.

Myslím, že florbal je celkem popu-
lární sport, který by děti mohl namo-
tivovat ke sportu. My nechceme děti 
odmítat, a když rodiče zavolají, že 
by dítě chtělo chodit, snažíme se to 
nějak vymyslet, ale někde to je již vel-
mi na hraně. V současnosti se hodně 

mluví o tom, že děti nemají motiva-
ci sportovat, bohužel situace je spí-
še taková, že sportovat chtějí, nemá-
me však pro ně prostory a peníze na 
dostatečnou péči.

Myslíte si, že může florbal dosáh-
nout stejné popularity jako fotbal 
nebo hokej?

Co se týče aktivních členů, tak to už 
florbal hokej předčil. Celorepubliko-
vě hraje florbal víc lidí než hokej.

Fotbal v tomhle bude asi nedostiž-
ný. Ten můžete hrát na jakémkoliv 
plácku a nepotřebujete halu.

Ve velkých městech, jako je Ostra-
va, Brno, Praha, tak i při velké konku-
renci sportů, které v těchto městech 
jsou, je pořád florbal podporovaný 
mnohem více. V Jihlavě je již hned 
za hokejem či fotbalem. Když by se 
nám v budoucnu podařilo dostat na 
zápasy pravidelně 400-500 lidí, tak to 
bude jedině dobře.

A je taková kapacita na hale SK 
Jihlava?

Když ženy hrály před lety o extrali-
gu, dokázalo se tam vtěsnat čtyři sta 
lidí. 

S tou halou je však opravdu potřeba 
něco dělat, protože dnes už by nám 
tam ani žádné vyšší soutěže nedovo-
lili hrát.

Hřiště je hned vedle tribuny a i ta je 
velmi provizorní.

Palubovka už je pomalu na odpis, 

tribuna se musí udělat podle 
nějakých standardů. Ale opět se budu 
opakovat, je to o té investici.

Takže u mužského florbalu, který je 
hodně fyzický, hráči „lítají“ do lidí.

Avšak myslím, že nejsme jedi-
ní, kteří v Jihlavě řeší podobné 
problémy, a celkově se tu v minu-
lých dvaceti letech zanedbala vět-
šina sportovní infrastruktury, což 
však současným politikům nemůže 
sloužit jako výmluva, proč to nezačít 
okamžitě řešit.

Je to v plánu, nebo je to zatím jen 
výhledové?

V minulém volebním období jsme 
s městem měli spolupráci na revitali-
zaci haly, rozpočet počítal s nějakými 
120 miliony.

Neříkám, že by teď město nemělo 
žádný zájem, ale vidím, co nás bude 
stát HMA a že i ten zimák tady potře-
bujeme.

Tím pádem je pravděpodobné, že 
my si na něco komplexnějšího bude-
me nejspíš muset počkat a proběhne 
spíš nějaká menší revitalizace. Chce-
me samozřejmě zmodernizovat hlav-
ní halu, ale i ostatní tělocvičny. Teď 
záleží na politicích města, kraje a pří-
padných partnerech, jestli se to usku-
teční.

Takže to evidentně není všechno 
jen o tom nadšení do sportu, ale i o 
financích?

Já jsem přešel na florbal z hoke-
je a říkal jsem si: Tohle je fajn sport, 
děti jdou sportovat, baví se. Je to i na 
nějaké úrovni a je to i mnohem lep-
ší atmosféra, než kterou jsem zažil 
v tom profi sportu. Tam jste nevědě-
li, jestli to ty lidi baví, nebo to dělají 
pro peníze. Jenže pak se dostanete do 
fáze, kdy zjistíte, že bez politiky a bez 
té podpory to nepůjde.

Je potřeba dětem vytvářet pod-
mínky pro to, aby sport mohl být 
na nějaké přijatelné úrovni. Není to 
jen o tom, že naberete hráče a něco 
z nich vyždímete. Sport je pro spo-
lečnost plusem, když do toho dáváte 
komplexnost. 

Kolik máte členů?
Máme 256 aktivních členů, převáž-

ně mládeže, v osmnácti družstvech. 
Jsme největší florbalový oddíl na 
Vysočině.

Je problém například v propaga-
ci?

V Jihlavě máme i dobrý basketbal, 
atletiku, florbal a další, pokud by se o 
nich více psalo, určitě by to pomoh-
lo. Nám teď dorůstá kategorie, kterou 
jsme piplali od přípravky. Věříme, že 
navážou na úspěchy a bude o čem 
mluvit, o čem psát. A samozřejmě 
podobné články nám pomáhají veli-
ce s propagací a jsme za ně rádi.

U nás děti hrají pro dobrý pocit...


